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Protokół Nr XLVIII/14 

z  Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 26 marca 2014 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 

 

XLVIII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 26 marca 2014 roku w 

sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję 

rozpoczęto o godz. 1300 a zakończono o godz.1550. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski dokonał otwarcia XLVIII Sesji. 

Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski wyznaczył Wiceprzewodniczącego 

Edwarda Bojko do liczenia głosów. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych,                  

co stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować 

prawomocne decyzje i uchwały. 

Nieobecny: 

Robert Zbysław 

Listy obecności radnych stanowią załączniki nr 1   do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów, jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3  do protokołu 

 

Przystąpiono do przyjęcia porządku sesji.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik wniósł o wprowadzenie do porządku  

projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Iława. Uchwała 

dotyczy Gminy Wiejskiej, ale miasto jest beneficjentem. Plan został zweryfikowany                                    

i zaakceptowany przez sejmik województwa ale wymaga to opinii Rady.  

Rada Anna Zakrzewska  powiedziała, że jest to temat nowy i nie jest przygotowana 

żeby dyskutować na temat tej uchwały. To zbyt poważny temat, aby tak lekko do niego 

podchodzić.  
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Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik Aglomeracja nie dotyczy naszej części 

tylko Gminy Wiejskiej  i ona będzie również dyskutowana na sesji piątkowej  w gminie. 

Dyskusja w tym temacie nie wniesie nic nowego.  

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski dodał, że istotny jest też termin 

podjęcia uchwały przez sejmik– został podjęta wczoraj, więc nie było możliwości 

opiniowania tego na komisjach i jeśli uchwała nie będzie podjęta dziś to opóźniona  

zostanie procedura o kolejny miesiąc.  

Radny Ryszard Kabat Uchwała dotyczy zasięgu terytorialnego gminy, której wsie 

będą objęte kanalizacją – miasto Iława jest całe skanalizowane, więc uchwała dotyczy 

przede wszystkim gminy wiejskiej . 

Radny Jerzy Ewertowski zapytał, czym to będzie skutkować.     

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że opóźnienie w podjęciu uchwały 

może skutkować tym, że w gminach w ramach aglomeracji, które chcą złożyć wniosek o 

dofinansowanie, mogą nie mieć  takiej możliwości bo miną  terminy. Dodał, że  z tego co 

się orientuje, termin jest do 25 kwietnia i jeśli termin podjęcia uchwały zostanie 

przedłużony o miesiąc to nie damy gminie możliwości złożenia  wniosku. 

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że oglądał statut i przypomina sobie 

dyskusję, że była rozmowa na temat rozwiązań i apelował o zawarcie terminu trzech 

dni roboczych na materiały, żeby były przygotowane na komisje,  a tego nie ma w 

statucie. Dodał, że zastanawia się na jakim etapie ze statutu zniknęły te zapisy, bo jest to 

o tyle zasadne, bo dotyczy pewnych terminów. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że burmistrz zaznaczył, 

że jest to prośba o wprowadzenie i że sytuacja jest nadzwyczajna,  bo został 

zaakceptowana dopiero wczoraj przez sejmik województwa.  

 Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że jego uwaga była przy okazji. 

 

Poddany przez Przewodniczącego Rady wniosek o wprowadzenie do porządku 

projektu uchwały w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Iława został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

 

Zaprezentowany porządek XLVIII Sesji  uwzględniający powyższą zmianę został 

przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  
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2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji  

4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Iławie za 

2013 rok 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie miejskiej 

Iława za 2013 rok oraz potrzeby w tym zakresie 

6. Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2013 roku 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2014-2029 

b) zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

c) utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

d) udzielenia dotacji celowej Gminie Nowe miasto Lubawskie na pokrycie w 2014 

roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy 

Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola działającego na 

terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

e) udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 2014 roku kosztów 

dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej 

Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola działającego na terenie 

Gminy Iława 

f) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

g) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2014 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie sprzedaży lokali użytkowych stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Iława 

i) rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Iławie 

j) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Iławskiemu 

na realizację zadania publicznego w zakresie określonym w art. 4 ust 1 pkt 33 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. 

k) zaopiniowanie planu aglomeracji Iława  

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 
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9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

11. Wnioski mieszkańców Iławy 

12. Komunikaty i oświadczenia 

13. Zamknięcie obrad XLVIII Sesji 
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski dokonał otwarcia XLVIII Sesji. 

Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Następnie wyznaczył Wiceprzewodniczącego Edwarda Bojko do liczenia głosów. Na 

podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi 

quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne 

decyzje i uchwały. 

 

Ad 2. Ustalenie porządku obrad 

 Po przegłosowaniu porządku posiedzenia przystąpiono do realizacji porządku                 

w kolejności jak powyżej. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLVII 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski poinformował, że do  

protokołu z XLVII Sesji nie wniesiono uwag pisemnych, wobec czego protokoły uważa 

się za przyjęte bez głosowania. 

 

 Ad 4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej                      

w Iławie za 2013 rok 

 

 Powyższa informacja została przez szczegółowo przedstawiona przez Dyrektor 

MOPS Irenę Kasprzycką   i zaopiniowana na komisjach problemowych.  

OPINIE KOMISJI 

INFORMACJE 
Komisja 

Problematyki 
Społecznej  

Komisja Oświaty 
Kultury Sportu I 

Turystyki 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego 
Budżetu i 
Finansów 
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Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  Wykonanie  budżetu MOPS  na dzień 

31.12.2013 r. zamknęło się kwotą 20.203.001 zł, w tym środki własne gminy stanowiła 

kwota 5.206.682 zł (co stanowi 25,77% ogółu budżetu). 

Zmieniły się kryteria dochodowe z 477 złotych do 542 złotych co miało wpływ na 

zwiększenie ilości osób korzystających  z pomocy MOPS 

Ogółem na realizację projektów współfinansowanych ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego i Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej wydatkowano kwotę 

381.525 zł, w tym środki własne gminy wyniosły 53.959 zł, co stanowi 14,14% łącznej 

kwoty wydatków poniesionych na realizację w/w zadań. Z tego na realizację: 

- projektu systemowego „Masz Okazję – Pomóż Sobie” – 340.166 zł, w tym środki 

własne – 47.258 zł; 

- projekt konkursowy „Asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej” 

– 32.862 zł, w tym środki własne – 5.861zł; 

- projekt konkursowy „Resortowy Program Dofinansowania Standardów Placówek 

Wsparcia Dziennego w 2013 r.” – 8.497 zł, w tym środki własne – 840 zł, 

Podnoszenie kwalifikacji przez pracowników Ośrodka pozwala im rozwijać się i 

wzbogacać swój warsztat pracy, a w efekcie lepiej i skuteczniej pomagać:  

- studia podyplomowe – 1 osoba (w 100% sfinansowane ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego); 

- szkolenia – w 48 szkoleniach wzięło udział 40 pracowników, w tym w 8 

szkoleniach sfinansowanych ze środków EFS uczestniczyło 11 osób. 

      Łączny koszt udziału pracowników w szkoleniach wyniósł w 2013r. – 19.454 zł, 

w tym: 

- środki własne stanowiła kwota – 16.258 zł; 

- dotacja z budżetu państwa – 3.196 zł. 

Poinformował również, że Stacja  Joannitów kończy współprace na Warmii                           

i Mazurach ponieważ nie mają wystarczających możliwości zaopatrywania stacji                     
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w środki medyczne, które pochodziły z darowizn. Problemem tez są braki kadrowe                  

i problemy  transportem. 

Radny Lech Żendarski powiedział, że  po raz pierwszy uruchomiono mieszkanie 

chronione, co jest też na plus dla działalności MOPS. 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Iławie za 2013 rok 

na temat stanowi załącznik nr  4  do protokołu 

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego 

zaopiniowania sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej   w Iławie za 2013 rok została przyjęta pozytywnie  jednogłośnie  

 

 

Ad 5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie 

Miejskiej Iława za 2013 rok oraz potrzeby w tym zakresie 

 

 Powyższa informacja została przez szczegółowo przedstawiona przez Dyrektor 

MOPS Irenę Kasprzycką   i zaopiniowana   na komisjach problemowych.  

OPINIE KOMISJI 

INFORMACJE 
Komisja 

Problematyki 
Społecznej  

Komisja Oświaty 
Kultury Sportu i 

Turystyki 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego 
Budżetu i 
Finansów 

Sprawozdanie z realizacji zadań 
z zakresu wspierania rodziny w 
Gminie miejskiej Iława za 2013 

rok oraz potrzeby w tym zakresie 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  krótko streścił dane zawarte w 

sprawozdaniu. Cel główny jest dokonywany przez cele szczegółowe  jak wspieranie 

rodziny w jej prawidłowym funkcjonowaniu, zapobieganie powstawaniu sytuacji 

kryzysowych oraz rozwiązywanie już istniejących,  a także zapewnienie bezpieczeństwa 

dziecku i rodzinie.  

Dyskusji na powyższy temat nie było  
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Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie miejskiej Iława 

za 2013 rok oraz potrzeby w tym zakresie stanowi załącznik nr 5  do protokołu 

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego zaopiniowania 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Miejskiej 

Iława za 2013 rok oraz potrzeby w tym zakresie została przyjęta pozytywnie  

jednogłośnie  

 

Ad 6. Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w 2013 roku 

 

 Powyższa informacja została przez szczegółowo przedstawiona przez Kierownika 

OPPUiPR Krzysztofa Panfila i zaopiniowana na komisjach problemowych.  

OPINIE KOMISJI 

INFORMACJE 
Komisja 

Problematyki 
Społecznej  

Komisja Oświaty 
Kultury Sportu I 

Turystyki 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego 
Budżetu i 
Finansów 

Realizacja Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 
2013 roku 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że z pomocy 

psychologicznej skorzystało ponad 500 osób a 41 skorzystało z porad prawnych. Na 

utrzymanie ośrodka w ubiegłym roku wydano  186 tys . złotych przy wydatkach ogółem 

600 tys. złotych. MKRPA odbyła 12 posiedzeń na których rozpatrzono 39 różnych 

spraw.  

Nie było dyskusji nad powyższym zagadnieniem 

Informacja na temat realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w 2013 roku stanowi załącznik nr  6  do protokołu 

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego zaopiniowania 

informacji na temat realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych w 2013 roku została przyjęta pozytywnie  

jednogłośnie  

 

 

Ad. 7 . Podjęcie uchwał w sprawie 

a.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-2029  

Opinie Komisji: 

 Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

 
PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 
 

 
 

  

1) zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej 
miasta na lata 2014-2029 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska wyjaśniła zmiany: 

- wpłynęły decyzje Urzędu Wojewódzkiego zmieniające dotacje na działalność 

MOPS, 

- otrzymaliśmy informację że miasto odzyska VAT z inwestycji z roku 2009  w 

związku z tym zwiększa się dochód w WPF w 2013 o kwotę 515 420  złotych, natomiast 

wydatki zwiększą się o kwotę 115 681 złotych tym samy zwiększając nadwyżkę 

budżetową o kwotę 364 739 złotych 

Radna Jolanta Michalewska poprosiła, aby przesunąć środki z odzyskanego VAT 

na budowę Sali przy Gimnazjum nr 1  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pankowski powiedział, że przez wiele lat 

słyszeliśmy na tej Sali że prawnie nie jest możliwe odzyskanie VAT- u, a dziś okazuje się, 

że można go odzyskać z zainwestowanych przez miasto kwot . 

Radna Elżbieta Prasek zapytała, czy to jest już cała kwota odzyskanego VAT-u  

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że jest to tylko kwota za 2009 rok 

a obecnie trawa rozliczanie 2010, 2011, 2012 i 2013 roku, więc będą to na pewno duże 

pieniądze.  
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Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 20 głosach ,,za”  podjęła 

uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-

2029  

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  

2014-2029 stanowi załącznik  nr 7  do protokołu 

 

b. zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

   Opinie Komisji: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zmian w budżecie 
miasta na 2014 rok 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie bez 
poprawek 

pozytywnie bez 
poprawek 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że projekt był szczegółowo 

omawiany na komisjach.  Faktycznie informacje były takie, a okazuje się, że jest inaczej i 

to z korzyścią dla nas, a odzyskanie VAT otwiera  szanse na to, żeby rozpocząć działania 

związane z budową sali i staje się możliwym aby w przyszłym roku przeznaczyć 600 

tys. wkładu własnego plus pozyskane środki  z programu rozwoju bazy sportowej, 

stworzą szanse na rozpoczęcie działań w tym temacie. Zakładana kwota to 7,5 miliona 

złotych,  ale być może przetargi sprawią, że ta kwota będzie niższa. Gdyby jednak taka 

kwota pozostała to w kolejnych latach 2015 i 2016 ponad dwa miliony  z budżetu 

miasta musiałyby być na ten cel  zarezerwowane. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za”  podjęła 

uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

 stanowi załącznik nr 8   do protokołu 

 

 

 

c) utworzenia odrębnych obwodów głosowania 
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Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że projekt był szczegółowo 

omawiany na komisjach. Powiedział, że przed wyborami parlamentarnymi zachodzi 

konieczność podjęcia takiej uchwały dla utworzenia obwodów głosowania z szpitalu                     

i zakładzie karnym  

OPINIE KOMISJI  

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

utworzenia odrębnych 

obwodów głosowania 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za”  podjęła utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania 

Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

stanowi załącznik nr  9  do protokołu 

 

d) udzielenia dotacji celowej Gminie Nowe Miasto Lubawskie na pokrycie w 2014 

roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami 

Gminy Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola 

działającego na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że projekt był szczegółowo 

omawiany na komisjach. Zgodnie z treścią art. 90 ust. 2c ustawy z dnia 7 września 

1991r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004r. Nr 256, poz. 2572 z poźn. zm.), jeśli do 

niepublicznego przedszkola uczęszcza uczeń niebędący mieszkańcem gminy 

dotującej to przedszkole, gmina, której mieszkańcem jest ten uczeń, pokrywa koszty 

udzielonej dotacji. W związku z faktem, iż do dotowanej przez Gminę Nowe Miasto 

Lubawskie placówki, o której mowa powyżej, uczęszcza dziecko będące 

mieszkańcem Gminy Miejskiej Iława, w myśl przytoczonych przepisów konieczne 

jest udzielenie dotacji celowej z budżetu Gminy Miejskiej Iława na pokrycie kosztów 

dotacji przekazywanej przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie na wymienione dziecko. 

Konieczne jest więc podjęcie stosownej uchwały przez Radę Miejską w Iławie.  
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OPINIE KOMISJI 

Uchwała w sprawie  Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

udzielenia dotacji 
celowej Gminie Nowe 
Miasto Lubawskie na 
pokrycie w 2014 roku 
kosztów dotacji 
przekazywanej na 
uczniów będących 
mieszkańcami Gminy 
Miejskiej Iława, 
uczęszczających do 
niepublicznego 
przedszkola działającego 
na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie 
bez poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20  głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Nowe Miasto Lubawskie na pokrycie w 

2014 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy 

Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola działającego na 

terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Nowe miasto Lubawskie na 

pokrycie w 2014 roku kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących 

mieszkańcami Gminy Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola 

działającego na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

stanowi załącznik  nr 10  do protokołu 

 

e) udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 2014 roku kosztów 

dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy Miejskiej 

Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola działającego na terenie 

Gminy Iława 

 



- 12 - 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że projekt był szczegółowo 

omawiany na komisjach. godnie z treścią art. 90 ust. 2c ustawy z dnia 7 września 

1991r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004r. Nr 256, poz. 2572 z poźn. zm.), jeśli do 

niepublicznego przedszkola uczęszcza uczeń niebędący mieszkańcem gminy 

dotującej to przedszkole, gmina, której mieszkańcem jest ten uczeń, pokrywa koszty 

udzielonej dotacji. W związku z faktem, iż do dotowanych przez Gminę Iława 

niepublicznych przedszkoli uczęszczają dzieci będące mieszkańcami Gminy Miejskiej 

Iława, w myśl przytoczonych przepisów konieczne jest udzielenie dotacji celowej 

z budżetu Gminy Miejskiej Iława na pokrycie kosztów dotacji przekazywanej przez 

Gminę Iława na wymienione dzieci. Konieczne jest więc podjęcie stosownej uchwały 

przez Radę Miejską w Iławie.  

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

udzielenia dotacji celowej 
Gminie Iława na pokrycie w 
2014 roku kosztów dotacji 
przekazywanej na uczniów 
będących mieszkańcami 
Gminy Miejskiej Iława, 
uczęszczających do 
niepublicznego przedszkola 
działającego na terenie 
Gminy Iława 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Iława na pokrycie w 2014 roku 

kosztów dotacji przekazywanej na uczniów będących mieszkańcami Gminy 

Miejskiej Iława, uczęszczających do niepublicznego przedszkola działającego na 

terenie Gminy Iława 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na utrzymanie 

młodzieżowej orkiestry dętej stanowi  załącznik nr 11   do protokołu 
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f) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że uchwała dotyczy 

przedłużenia dzierżaw na  8 nieruchomości i  3 lokali użytkowych na okres kolejnych 

trzech lat od 1 kwietnia 2014 roku dotychczasowym dzierżawcom 

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

dzierżawy nieruchomości 
stanowiących własność 
Gminy Miejskiej Iława 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Eugeniusz Dembek  zapytał, czy podaje się do publicznej wiadomości 

informację o możliwości dzierżawy  przez innych dzierżawców- czy jest na to jakaś 

procedura, kiedy kończy się dzierżawa, bo miasto ma prawo szukać następnych 

dzierżawców, bo nie musi to być ta sama osoba która wydzierżawiała dotychczas. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że dlatego podejmowana 

jest uchwała, a jeśli radny jest przeciwny to nie musi tego akceptować . 

Radny Eugeniusz Dembek   powiedział, że skoro tamte dzierżawy się kończą to 

można zadecydować komu to dalej wydzierżawić i jeśli dotychczasowy dzierżawca 

zgłosi akces dzierżawy to dobrze, ale chciałby zainteresować większe grono ludzi 

którzy chcieliby skorzystać z dzierżawy.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jeśli  ktoś dzierżawi 

lokal piekarni z urządzeniami to trudno będzie znaleźć kogoś, kto go zastąpi, co nie 

zmienia faktu, że jest zasadność tego co radny mówi. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 

Iława 

 

Uchwała w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 
Iława stanowi  załącznik nr 12  do protokołu 
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g) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2014 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że każdego roku taki 

program się uchwala a działania te są koordynowane przez Wydz. IŚM i na ten cel 

przeznacza się z budżetu około 200 tys. rocznie.  

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na 
terenie miasta Iławy w 
roku 2014 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2014 

 

Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2014 

 stanowi  załącznik nr 13   do protokołu 

 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie sprzedaży lokali użytkowych stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Iława 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że uchwała jest 

dostosowaniem istniejących zapisów uchwały do zapisów ustawowych                                        

i doprecyzowaniem jej. miana uchwały dotyczącej zasad sprzedaży lokali użytkowych 

ma na celu dostosowanie zasad zbycia lokali użytkowych do uregulowań wynikających 

ze zmiany ustawy o gospodarce nieruchomościami. 



- 15 - 

 

Ogólną zasadą obowiązującą przy sprzedaży jest zastosowanie trybu przetargowego. 

Zasada ta nie obowiązuje jednak na przykład przy sprzedaży lokali mieszkalnych, o ile 

sprzedaż następuje na rzecz najemcy, który zajmuje lokal na podstawie umowy 

zawartej na czas nieoznaczony. W takich przypadkach ustawa przyznaje bowiem 

najemcom pierwszeństwo w nabywaniu tych nieruchomości. Ponadto przepis art. 34 

ust. 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami umożliwia właściwym organom podjęcie 

decyzji o przyznaniu pierwszeństwa, a tym samym zastosowaniu bezprzetargowego 

trybu zbycia lokali również w stosunku do lokali innych niż mieszkalne, o ile sprzedaż 

następuje na rzecz osób, które są najemcami lub dzierżawcami tych lokali. 

W dniu 7 stycznia 2010 roku weszła w życie ustawa z dnia 5 listopada 2009 roku o 

zmianie ustawy o gospodarce nieruchomościami oraz o zmianie niektórych innych 

ustaw (Dz. U. Nr 206, poz. 1590) nowelizacja ta miała głównie na celu wyeliminowanie 

wątpliwości, które pojawiły się przy stosowaniu przepisów ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. 

Do wejścia w życie nowelizacji podmioty publiczne najczęściej dokonywały sprzedaży 

lokali użytkowych w trybie bezprzetargowym. W większości przypadków sprzedaż 

dotyczyła lokali użytkowych położonych w budynkach wielolokalowych, jednak z 

napływających sygnałów wynikało, że istnieje również duża liczba budynków o 

charakterze użytkowym, w których znajduje się tylko jeden lokal (budynki 

jednolokalowe). Przy rozważaniu możliwości dokonania sprzedaży bezprzetargowej 

takich budynków na podstawie art. 34 ust. 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami 

pojawiała się wątpliwość, czy obowiązująca definicja samodzielnego lokalu 

mieszkalnego (zawarta w art. 2 ust. 2 ustawy z dnia 24 czerwca 1994 r. o własności 

lokali (Dz. U. z 2000 r. Nr 80, poz. 903, z późn. zm.) obejmuje również budynki, w 

których znajduje się tylko jeden lokal. Tym samym pojawiała się kolejna wątpliwość, 

czy art. 34 ust. 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami daje upoważnienie do 

zbywania w trybie bezprzetargowym budynków, w których znajduje się tylko jeden 

lokal użytkowy, zajmowany w całości przez jednego najemcę. Podobna wątpliwość była 

przedmiotem analizy Sądu Najwyższego (wyrok z dnia 16 stycznia 2008 r. IV CSK 

402/07), który rozważał, czy lokal użytkowy obejmujący cały pawilon handlowy mieści 

się w definicji samodzielnego lokalu zamieszczonej w art. 2 ust. 2 ustawy o własności 

lokali. W powołanym wyroku Sąd Najwyższy stwierdził, że warunkiem samodzielności 

lokalu jest wydzielenie izby lub izb składających się na lokal trwałymi ścianami. 
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Jednakże nie muszą być to koniecznie ściany wewnętrzne. Ściany zewnętrzne budynku 

są bowiem również w jego obrębie. Tym samym sąd stwierdził, że lokal użytkowy 

obejmujący cały pawilon mieści się w definicji samodzielnego lokalu. Uwzględniając 

argumentację zawartą w wyroku Sądu Najwyższego oraz zasadę sprawiedliwości 

społecznej, przejawiającą się w równoprawnym traktowaniu najemców, którzy zajmują 

omawiane rodzaje lokali oraz najemców, którzy zajmują lokale w budynkach 

wielolokalowych, należy stwierdzić, że uzasadnionym było doprecyzowanie przepisu 

poprzez jednoznaczne wskazanie, że normę art. 34 ust. 6 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami stosuje się również w odniesieniu do budynków będących w całości 

przedmiotem najmu lub dzierżawy.  

Zaproponowana w projekcie uchwały zmiana poprzez dodanie ust. 6a ma charakter 

doprecyzowujący przepis art. 34 ust. 6 jednoznacznie wskazując, że normę art. 34 ust. 6 

ustawy stosuje się również do budynków będących w całości przedmiotem najmu lub 

dzierżawy. 

Podsumowując powyższe należy stwierdzić że zgodnie z wyrażoną w art. 32 Konstytucji 

zasadą równości, nie ma racjonalnych powodów ku temu, aby różnicować sytuację 

prawną najemców lokali i całych budynków, które składają się z jednego lokalu.  

 

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zmieniająca uchwałę w 
sprawie sprzedaży lokali 
użytkowych stanowiących 
własność Gminy Miejskiej 
Iława 

Pozytywnie bez 
poprawek (1 
przeciw , 1 

wstrzymał się 

Pozytywnie bez 
poprawek (1 

wstrzymał się) 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali:  

Radny Jerzy Ewewrtowski  przypomniał, że ten projekt zdjęto z porządku dwa 

miesiące temu, jednak nic nie zmieniło się w niej, a nawet uległa ona pogorszeniu. 

Poprzednio grupa radnych wnioskowała o zawarcie pewnych ograniczeń dotyczących 

budynków, znacznie mniej wartych niż grunt na którym stoi i wraz z nim byłby 

sprzedany. Rozmawialiśmy na komisjach, że dziś być może niczym to nie skutkuje, ale              
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w przyszłości może. Inna rzecz niepokojąca, to porównując  te dwa projekty zaszła 

niekorzystna zmiana– w poprzednim była mowa, że na poczet zbycia lokalu 

użytkowego wchodzą również nakłady poniesione na  niezamortyzowaną 

modernizację. Dziś to zdjęto z projektu i może się okazać, że ktoś przeprowadził 

modernizację 10 lat temu i chciałby zwrotu i po kosztach odzyskać czy wliczyć w poczet 

tej ceny- przecież  ta niezamortyzowana modernizacja ma w tym wypadku sens żeby 

zachować to w projekcie.  

Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz powiedział, że zmiana dotycząca 

amortyzacji była skorelowana z zapisem ustawowym i byłaby jego powieleniem. Tego 

przepisu nie stosuje się jeśli umowa najmu stanowi inaczej.  

Następnie zacytował przykładową umowę „Wszelkie nakłady poniesione przez 

dzierżawcę w trakcie trwania umowy  nie podlegają zwrotowi i stają się własnością 

wydzierżawiającego bez odszkodowania” . Na to pozwala art. 218 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. A obiekt sprzedaje się wg wartości rynkowej całej nieruchomości 

ustalonej przez rzeczoznawcę, w tym nakłady jakie poniósł.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że niezamortyzowane nakłady są zapisem 

nieprecyzyjnym i nie da ich się przełożyć na wartość rynkową i w związku z tym ten 

zapis nie miałby sensu, bo mienie komunalne sprzedaje się wg, wartości rynkowej   i 

tylko taka wartość jest brana pod uwagę. Zapis dotyczący niezamortyzowanych 

nakładów jest tak nieprecyzyjny, że żaden rzeczoznawca nie zrobi tego dobrze. Jeśli jest 

napisane „nakładów” to trzeba czytać nakładów rynkowych a nie kosztowych.  

Radny Wojciech Szymański powiedział, że zrozumiał z wypowiedzi burmistrza, że 

wartość rynkowa będzie wartością obiektu plus wartością ziemi pod obiektem. Poprosił 

o wyjaśnienie, dlaczego ziemię sprzedajemy w drodze przetargu a nie po wartości 

rynkowej. Przecież zdajemy sobie sprawę że w drodze przetargu możemy uzyskać 

korzystniejszą cenę. Gdybyśmy tego typu obiekty sprzedawali w drodze przetargu 

moglibyśmy uzyskać korzystniejszą cenę i wykreślenie tego punktu to szczegół do 

dyskusji  i radny Kabat przekonał go, że nie ma o co kruszyć kopii. 

Dodał, że zapis o którym mówił radny Ewertowski może skutkować 

korupcjogennymi rzeczami  w przyszłości, gdy stanowisko burmistrza obejmie ktoś 

mniej uczciwy.  
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Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz Tutaj mówmy o nabyciu 

nieruchomości zabudowanej,  będącej aktualnie w dzierżawie lub najmie dzierżawcy. 

Gdyby to był wolny obiekt to na pewno miasto sprzedałoby to w trybie przetargowym.  

Tu w  wyniku wcześniejszych uchwał i dywagacji które rada podjęła,  sprecyzowano, 

że podobnie jak lokale mieszkalne – lokale użytkowe mają swojego użytkownika                   

w postaci najemcy czy dzierżawcy – ustawa o gospodarce nieruchomościami precyzuje 

że Rada może dokonywać sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemców.    

Była wątpliwość czy dotyczy to też obiektów jednolokalowych czy też lokali 

użytkowych w blokach. Sprzedaż następuje w oparciu o wycenę rzeczoznawcy.                      

W przypadku mieszkań rada zdecydowała, że bonifikata jest na poziomie 70%                       

a  w przypadku lokali użytkowych nie wprowadzono bonifikat. Podsumował, że inaczej 

ma się sprawa do lokali wolnych a inaczej do lokali dzierżawionych. 

Radny Wojciech Szymański powiedział, że taka uchwała zezwala na stworzenie 

mechanizmu w którym dajemy najemcy obiekt mało warty w którym ziemia przekracza 

wartość lokalu a po krótkim okresie czasu wg wartości rynkowej dany najemca 

wykupuje to, nie dla lokalu, tylko dla ziemi i ma możliwość kupienia tego bez przetargu              

i to jest głównym powodem oporu przy tej uchwale.  

 Radny Ryszard Kabat powiedział, że teoretycznie taka możliwość istnieje, ale 

trzeba mieć na uwadze, że jeśli miasto wydzierżawia lokal to do tego nie dodaje się 

hektara ziemi.  Przy dzierżawie powinien być ujęty teren niezbędny do korzystania                  

z tego lokalu. Grunt jest sprzedawany za wartość rynkową i tego należy się trzymać                  

a wartość rynkowa jest szacowana na podstawie obrotu podobnymi nieruchomościami  

na rynku lokalnym.  

Radny Eugeniusz Dembek powiedział, że poprzednia uchwała niczym się nie różni 

od poprzedniej  poza tym, że w jednej są obiekty a w drugiej garaże. Zacytował art. 34 

ustawy  i powiedział że wszędzie jest napisane, że rada może co nie znaczy że musi. 

Zapytał, dlaczego my tak łatwo sprzedajemy coś nie naszego, czyli rada nie stoi na 

wysokości zadania i nie broni naszego. Łatwo sprzedać po dwóch latach dzierżawy w 

sposób bezprzetargowy za cenę uzgodnioną przez władze wykonawczą i nabywcę. 

Dodał, że ma wiele wątpliwości i będzie głosował przeciw.   

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 13  głosach za i 5 przeciwnych 

podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie sprzedaży lokali użytkowych 

stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 
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Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że z głosowania wynika 

że dwie osoby nie brały udziału w głosowaniu.  

Radna Anna Zakrzewska wniosła o reasumpcję głosowania, ponieważ jej 

zdaniem 6 radnych głosowało przeciw uchwale. 

Poddany pod głosowanie wniosek Radnej Anny Zakrzewskiej o reasumpcję 

głosowania uzyskał 18 głosów za, 1 przeciw i 1 wstrzymujący   

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski wobec przyjęcia wniosku zarządził 

reasumpcje głosowania  

GŁOSOWANIE PO REASUMPCJI  

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 14  głosach za i 6 przeciwnych 

podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie sprzedaży lokali użytkowych 

stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie sprzedaży lokali użytkowych stanowiących 
własność Gminy Miejskiej Iława stanowi  załącznik nr 14   do protokołu 

 

i) rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Iławie 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Jerzy Sochacki powiedział z obecna ustawa 

nie zezwala na prowadzenie wywiadu środowiskowego wśród innych osób niż te 

których pomoc ma dotyczyć a skarżący zarzucali MOPS, że nie było takiego wywiadu 

wśród sąsiadów.  

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu              
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

rozpatrzenia skargi na 
działalność Miejskiego 
Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w Iławie 

Pozytywnie bez 
poprawek (1 

wstrzymał się) 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 19 głosach za i 1 wstrzymującym 

podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej  w Iławie 



- 20 - 

 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  w Iławie stanowi  załącznik nr 15  do protokołu 

 

 

j) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Iławskiemu na realizację zadania publicznego w zakresie określonym w art. 4 

ust 1 pkt 33 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. 

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że uchwała zawiera 

szczegółowe uzasadnienie a ponadto była omawiana na komisjach. Dodał, że kwota 

dotacji to 2 tys. złotych  

OPINIE KOMISJI: 

Uchwała w sprawie Komisja 
Problematyki 

Społecznej 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu             
i Turystyki  

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej Powiatowi Iławskiemu 
na realizację zadania publicznego w 
zakresie określonym w art. 4 ust 1 pkt 
33 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. 

Pozytywnie 
bez poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie bez 
poprawek 

 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za podjęła uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Iławskiemu na realizację zadania publicznego w zakresie określonym w art. 4 

ust 1 pkt 33 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. 

 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Iławskiemu na realizację zadania publicznego w zakresie określonym w art. 4 ust 1 pkt 
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33 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie stanowi  załącznik nr  16   do protokołu 

 

k) zaopiniowania planu aglomeracji Iława  

 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że uchwała zawiera 

uzasadnienie, ale nie była opiniowana na komisjach. Uchwała dotyczy gminy  wiejskiej i 

po jej podjęciu będzie łatwiej osiągnąć wskaźniki potrzebne przy projektach. Nie ma co 

odwlekać, aby dowiedzieć się czegoś więcej, bo my na to wpływu nie mamy a 

jednocześnie  żadne interesy gminy nie będą naruszone.   

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Eugeniusz Dembek powiedział, że skoro gmina ma w tym interes to jakiś 

przedstawiciel gminy powinien tu przyjść i przedstawić ten projekt, ale żeby nie 

zakłócać pracy, aby gmina mogła pozyskać fundusze nie pozostaje nam nic innego jak 

głosować za.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jest to w naszym interesie 

bo chodzi o realizacje projektu, który został zakończony . 

Radna Anna Zakrzewska zapytała, czy do uchwały jest jakaś cześć opisowa czy same 

mapy. Wnioskowała, żeby ktoś powiedział coś więcej, aby nie głosowała nad czymś, 

czego nie rozumie.  

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że uzasadnienie obejmuje tylko procedury                

a można było w kilku zdaniach opisać o co w uchwale chodzi.   

Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz   W 2005 roku Miasto Iława z Gminą 

Iława pod Przewodnictwem Iławskich Wodociągów jako głównego beneficjenta 

przystąpiło do realizacji projektu związanego z pozyskaniem środków unijnych  na 

pełne skanalizowanie i utworzenie wodociągów objętych zasięgiem. Pewne zadania 

zostały wykonane przez miasto w tych granicach które zastały ustalone. Natomiast w 

gminach wiejskich nastąpił brak możliwości fizycznych do ich realizacji . Po weryfikacji 

granic tą aglomerację utrzymujemy a gdzie jest nie możliwe wycinamy. My jesteśmy 

zobowiązani do zaopiniowania takiej aglomeracji wspólnie z drugim samorządem.  

Radny Roman Przybyła zapytał, czy jest prezes IW ponieważ do aglomeracji 

wpisany jest tez Kamień  Duży i część Nowej Wsi a z tego co wie, IW nie obsługują tego 

terenu. 
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Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz  powiedział, że nie należy mylić pojęcia 

bo IW są głównym beneficjentem, który realizuje zadania w postaci skanalizowania                   

i stworzenia wodociągów na całym tym zespole , co nie znaczy ze IW jako spółka mają 

przejąć administrowanie i eksploatację. Gminy Miejska i Wiejska wykonają swoje 

zadania w swoim zakresie. Chodzi o to, aby ludzie mieli tą kanalizację a kto się będzie 

tym zajmował to zupełnie inne zagadnienie.  IW jako pierwszy będzie obarczony 

sankcjami. Inna rzeczą jest wybudowanie a inna zarządzanie.   

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 19 głosach za  i 1 wstrzymującym  

podjęła uchwałę w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Iława  

 

Uchwała w sprawie zaopiniowania planu aglomeracji Iława  

stanowi  załącznik nr 17 do protokołu 

PRZERWA 15 MINUT 

 

Ad. 8.    Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta 

Iławy wzięli udział między innymi w: 

• XXXV Zgromadzeniu Ogólnym Związku Miast Polskich 

• XVI Walnym Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego 

„Czyste Środowisko” 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Iławie 

• spotkaniu z przedstawicielami firmy Budimex w sprawie modernizacji linii 

kolejowej E65 

• kulturalnym i sportowym podsumowaniu 2013 roku 

• obchodach 541 rocznicy urodzin Mikołaja Kopernika  

• wernisażach wystaw 

• miejskich imprezach kulturalnych i sportowych 

• posiedzeniach komisji 

• innych spotkaniach 

 

Zarządzenia Burmistrza Miasta Iławy za okres 20.02.2014 – 12.03.2014: 
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Z 0050-21/2014 w sprawie niewykonania prawa pierwokupu nieruchomości 

Z 0050-22/2014 w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków w budżecie Miasta 
Iławy na 2014 rok 

 
Z 0050-23/2014 w sprawie rozdysponowania rezerwy celowej w budżecie miasta 
Iławy na 2014 rok 

Z 0050-24/2014 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Iławskiego 
Centrum Kultury za rok 2013 

Z 0050-25/2014 w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli oraz maksymalnej wysokości dofinansowania opłat za 
kształcenie w 2014 roku 

 
Z 0050-26/2014 w sprawie niewykonania prawa pierwokupu nieruchomości 

  

Wydział Organizacyjno-Obywatelski 

Biuro Rady Miejskiej: 

W okresie sprawozdawczym odbyły się następujące posiedzenia: 

• Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  - 19 lutego 2014 r. 

• Komisji Problematyki Społecznej - 20 lutego 2014 r. 

• Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów - 24 lutego 2014 r. 

•  4 posiedzenia Komisji Rewizyjnej - 5 marca 2014 r., 12 marca 2014 r. 

 

Podczas XLVII Sesji Rady Miejskiej z dnia 26 lutego 2013 roku podjęto uchwały w 

sprawie: 

• XLVII/480/14 - zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2014-29: 

Wojewoda,  Skarbnik Miasta, RIO 

• XLVII/481/14 - zmian w budżecie miasta na 2014: Wojewoda,  Skarbnik Miasta, 

RIO 

• XLVII/482/14 - udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do 

zawarcia z Gminą Susz Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania 

pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i 

utrzymywania psów z terenu Gminy Susz w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie w 2014 r; Wojewoda,  Wydz. IŚM 

• XLVII/483/14 - zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. 

Szeptyckiego -.: Wojewoda,  Wydz. IŚM 
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• XLVII/484/14 - wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych przy ul. 

Ziemowita.; Wojewoda,  Wydz. IŚM 

• XLVII/485/14 - przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami miasta 

Iławy na lata 2014-2017” Wojewoda,  Wydz. PIM 

• XLVII/486/14 - zlecenia a zbadania skargi na działalność MOPS Wojewoda,  Kom. 

Rewizyjna  

 

Zamówienie Publiczne: 
 
Rozstrzygnięcie przetargów: 
 

• Postępowanie znak ZP.271.5.2014 - remont dróg gruntowych na terenie miasta 
Iławy 

 

 
Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 
 

1. W dniu 19.02.2014 r. podpisano umowę na realizację zadania polegającego na 

rekultywacji składowiska odpadów w Iławie. Wykonawca wyłoniony został w 

drodze przetargu nieograniczonego. Umowa opiewa na kwotę 3.699.828,97 zł.  -  

firma EKO-WAPNO BIS, ul. Mieszka I 2/19, 88-100 Inowrocław. 

2. W dniu 20.02.2014 r. podpisano umowę na realizację usługi polegającej na 

prowadzeniu nadzoru inwestorskiego nad rekultywacją składowiska odpadów w 

Iławie. Wykonawca -  Pracownia Drogowa Grzegorz Drzycimski, ul. Sikorskiego 

38, 14-200 Iława; na kwotę 27.183,00 zł. 

3. W dniach 21.02.2014 r., 27.02.2014 r. oraz 07.03.2014 r. odbywały się robocze 

spotkania grupy pracującej przy realizacji zadania pod nazwą „Ostródzko – 

Iławski Obszar Funkcjonalny”. Celem spotkań było wypracowanie opisu 

przedmiotu zamówienia oraz warunków udziału w postępowaniu przetargowym 

na opracowanie Zintegrowanej Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

Ostródzko-Iławskiego Obszaru Funkcjonalnego na lata 2015-2025. Planowane 

ogłoszenie przetargu – koniec marca 2014 r. Projekt jest współfinansowany ze 

środków Mechanizmu Norweskiego w 85%. 

4. W dniu 21.02.2014 r. odbyło się otwarcie ofert na wybór wykonawcy wycinki 

drzew na obszarze budowy portu śródlądowego w Iławie. W dniu 6.03.2014 r. 

podpisano umowę trójstronną (Powiat Iławski, Gmina Miejska Iława oraz PUK 
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EKO Sp. z o.o. z/s w Iławie). Wartość umowy – 10.915,00 brutto ogółem, w tym 

zakres Miasta – 4.495,00 zł. Wycinka została zrealizowana do 15.03.2014 r., 

zgodnie z decyzjami. 

5. W dniu 7.03.2014 r. Powiatowy Zarząd Dróg w Iławie ogłosił przetarg na 

budowę portu śródlądowego w Iławie. Przewidywany termin otwarcia ofert – 

24.03.2014 r. 

6. W dniu 26.02.2014 r. złożono wniosek o dofinansowanie realizacji zadania pn. 

„Poprawa bezpieczeństwa ekologicznego poprzez wyposażenie OSP w samochód 

ratownictwa ekologicznego w Iławie”. Wniosek został oceniony pozytywnie pod 

względem formalnym i przekazany do oceny merytorycznej. 

7. W dniu 26.02.2014 r. podpisano umowę na sporządzenie dodatkowego tomu 

projektu budowlanego dla zadania: „Budowa muzeum regionalnego w Iławie”, 

wykazującego zgodność z uchwalonym, po opracowaniu projektu, Miejscowym 

Planem Zagospodarowania Przestrzennego Iławy z dn. 11.05.2012 r., w tym 

uzyskanie aktualnej mapy do celów projektowych, uzyskanie aktualizacji 

przyłączy wodociągowego i kanalizacyjnych, przeprowadzenie aktualizacji 

uzgodnienia ZUD, potwierdzenie aktualności uzgodnień projektu w zakresie 

zgodności z wymaganiami przepisów pożarowych i higieniczno-sanitarnych. 

Wykonawca – Autorska Pracownia Architektury CAD Sp. z o.o. z/s w W-wie; 

wartość – 11.070,00 PLN. 

8. W dniu 28.02.2014 r. Starosta Iławski wydał pozwolenie na budowę Muzeum 

Regionalnego w Iławie. 

9. W dniu 03.03.2014 r. zawarto umowę z firmą Pracownia Projektowa „D3” Rafał 

Wrzosek ul. Skłodowskiej 2b/27, 14-200 Iława na wykonanie dokumentacji 

niezbędnej do uzyskania pozwolenia Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

na: zamontowanie anten radiowych na balustradzie wieży ratusza w Iławie, 

instalację urządzeń klimatyzacyjnych prowadzącą z centrali wewnętrznej 

klimatyzacji w serwerowi na parterze do pomieszczeń w piwnicy z wyjściem we 

wnęce 3 okna piwnicy wsch. ściany płd. skrzydła, zgodnie z warunkami 

konserwatorskimi oraz na wykonanie projektu budowlanego dla otworu 

drzwiowego w ścianie wewnętrznej budynku ratusza w Iławie oraz 

zamurowanie istniejącego otworu drzwiowego w zakresie niezbędnym do 

uzyskania pozwolenia Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków oraz pozwolenia 
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na budowę. Wartość umowy – 1845,00 PLN. W dniu 20 lutego złożono 

odpowiedni wniosek do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Elblągu. 

10. W dniu 26.02.2014 r. odbyło się przekazanie terenu budowy pod rekultywacje 

składowiska odpadów w Iławie. 

11. W dniu 28.02.2014 r. odbył się przegląd gwarancyjny na boisku 

pełnowymiarowym z nawierzchni z trawy sztucznej przy ul. Sienkiewicza. 

Przegląd nie wykazał usterek i wad wykonawczych. 

12. W dniu 17.02.2014 r. oraz 11.03.2014 r. złożono wnioski o rozszerzenie zakresu 

projektu pn. „Poprawa gospodarki wodno-ściekowej na obszarze aglomeracji 

Iława” finansowanego w ramach POIiŚ oraz wydłużenie okresu 

kwalifikowalności wydatków do 31.05.2014 r. 

 
 
Wydział Promocji i Współpracy z Zagranicą 
 

1. W dniu 13.03.2014 r. odbyły się organizowane przez wydział obchody 40-lecia 

premiery filmu „Gniazdo”, do którego sceny powstawały na wyspie Wielka 

Żuława na przełomie 1973 i 1974 roku. W ramach projektu odbył się wernisaż 

niepublikowanych dotąd fotografii Czesława Wasiłowskiego dokumentujących 

powstawanie filmu, a także projekcja filmu w kinie. Projekcję „Gniazda” 

poprzedziła rozmowa z filmową Dobrawą, aktorka Wandą Neumann. 

2. W dniach 15-16.03.2014 r. wydział uczestniczył w Targach Kultury i Promocji 

Miast i Regionów w Płocku „Poloniada 2014”. Na stoiskach targowych 

prezentowano walory miast i regionów z Polski, na stoisku Iławy udostępnione 

były materiały informacyjne zachęcające do przyjazdu i  wypoczynku mieście. W 

ramach wydarzenia odbyła się także Gala Kogutów, nagród przyznawanych 

samorządom w dziedzinach promocji i kultury. Iława uplasowała się III miejscu 

zaraz po Sandomierzu i województwie lubuskim w kategorii Lider Promocji - 

najlepsza kampania promocyjna. Poloniada jest wielopłaszczyznowym 

projektem, którego zadaniem jest wsparcie działań samorządowych w zakresie 

promocji poprzez zwiększenie współpracy pomiędzy polskimi samorządami a 

mediami, sponsorami i firmami dostarczającymi usługi promocyjne. 

3. Pracownicy wydziału zaangażowani są w przygotowania do realizacji obchodów 

10-lecia przystąpienia Polski do Unii Europejskiej, Dnia Pomarańczowego, 
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projektu promocyjnego „Iława bez retuszu” oraz wyścigu JEZIORAK 

CHALLENGE.  

 

Wydział Zarządzania Infrastrukturą Miejską, Środowiskiem i Mieniem Komunalnym 

 

1. Do dnia 10.03.2014 r. trwał nabór wniosków o dofinansowanie demontażu i 

unieszkodliwiania azbestu. Wpłynęło 17 wniosków od mieszkańców Iławy, 

którzy planują przeprowadzić demontaż pokryć dachowych zawierających 

azbest na budynkach mieszkalnych i altanach w Rodzinnych Ogrodach 

Działkowych.  

2. W dniu 13.03.2014 r. rozstrzygnięto przetarg na remont dróg gruntowych na 

terenie miasta Iławy. Wygrało S.D.T. BUDOWNICTWO DROGOWE Spółka z o.o. z 

Susza za kwotę brutto:  70.909,50 zł. 

3. Wykonano remont nawierzchni bitumicznych na zimno ulic: 1 Maja i Dworcowej 

– 60,56 m2/7,57 mg, remont oznakowań pionowych – 42 szt.,  ustawiono nowe 

oznakowania przy ul. Plażowej – 3 szt.  

4. Wydano decyzję na przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości: ul. Konstytucji 3 Maja, obręb 11 działka nr 108 pow. 

0,2066 ha. 

5. Wydano 4 decyzje zatwierdzające podziały nieruchomości 

 

Straż Miejska w Iławie 

 

1. W okresie międzysesyjnym Straż Miejska w Iławie podjęła i przeprowadziła 473 

interwencje  zgłoszone przez mieszkańców dyżurnemu jednostki oraz 

przeprowadzone z inicjatywy własnej, podczas których wylegitymowano 166 

osób. 

2. W zadaniach przydzielonych do realizacji były patrole piesze ze zwróceniem 

szczególnego nacisku na wykroczenia porządkowe związane z 

zanieczyszczaniem miejsc publicznych w związku z początkiem prac 

porządkowych na posesjach prywatnych związanych z nadejściem wiosny. W 

czasie kontroli przeprowadzonych w 277 posesjach prywatnych, zwracano 
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uwagę na wyposażenie nieruchomości w pojemniki do gromadzenia odpadów, 

numer porządkowy posesji oraz ogólny ład i porządek na nieruchomości.  

3. Z inicjatywy Straży Miejskiej oddelegowani skazani z Zakładu Karnego w Iławie 

oczyścili   tereny miasta w rejonie ulic Jasielskiej 3, Kościuszki 33, 37, 39, 39A 

oraz skarpy Alei Jana Pawła II, a także teren pod mostem nad rzeką Tynwałd 

oraz teren nad kanałem młyńskim.  

4. W dniu 27.02.2014 r. strażnicy miejscy uczestniczyli w spotkaniu 

zorganizowanym przez Zarząd ROD Grządka. 

5. W dniu 01.03.2014 r. cały skład osobowy Straży Miejskiej zabezpieczał 

przemarsz osób uczestniczących w Iławskim Marszu Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych. 

6. W dniach 11 – 12.03.2014 r. strażnicy dokonali kontroli wywiązywania się z 

obowiązków przez właścicieli psów na terenie osiedla XXX-lecia i przy ul. 

Jasielskiej. Kontrole będą kontynuowanie również w innych rejonach miasta. 

7. W okresie międzysesyjnym strażnicy miejscy odbyli 10 wspólnych służb z 

funkcjonariuszami Policji. Udzielono w sumie 131 pouczeń, nałożono 34 

mandaty na łączną kwotę 3250,00 zł, wydano 1 wniosek o ukaranie. 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

 

1. W dniu 28.02.2014 r. w budynku Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Iławie  przy ul. Grunwaldzkiej 6A odbyła się zabawa karnawałowa dla 

pensjonariuszy Dziennego Domu Pomocy Społecznej, w której uczestniczyło 66 

osób. Na zabawę karnawałową zaproszeni zostali również mieszkańcy Domu 

Pomocy Społecznej w Iławie wraz  z opiekunem. 

2. W dniu 06.03.2014 r. w Dziennym Domu Pomocy Społecznej w Iławie odbyło się 

spotkanie z okazji Dnia Kobiet, w trakcie którego wystąpiła młodzież z 

Państwowej Szkoły Muzycznej w Iławie ze swoim koncertem specjalnie 

przygotowanym z tej okazji. Mężczyźni zaśpiewali 100 lat swoim koleżankom 

oraz wręczyli kwiaty. W spotkaniu wzięło udział 26 pensjonariuszy.  

3. W dniu 05.03.2014 r. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Iławie przy 

współpracy ze Stowarzyszeniem Na Rzecz Pomocy Społecznej odebrał dostawę 

żywności z Banku Żywności w Olsztynie. Wydawanie artykułów żywnościowych 
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dla klientów MOPS w Iławie odbywało się  w dniach od 06.03.2014 r. do 

17.03.2014 r. Żywność odebrało w sumie ok. 750 osób zakwalifikowanych przez 

pracowników socjalnych Ośrodka do programu pn. „Dostarczanie żywności dla 

najuboższej ludności Unii Europejskiej w 2014 r.” 

 

Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

 

Wykaz imprez organizowanych lub współorganizowanych przez Iławskie Centrum 

Sportu, Turystyki i Rekreacji w okresie międzysesyjnym: 

 

• 21.02 (wtorek) Iławska Liga Tenisa 

Miejsce: Sala ul. Asnyka 

• 22.02 (sobota) Mistrzostwa Poczty Polskiej w Piłce Halowej 

Miejsce Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 23.02 Charytatywny Turniej Piłki Nożnej rocznik 2005/2006 (organizator Mały 

Jeziorak) 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 28.02 Podsumowanie 2013 roku w Sporcie i Kulturze 

Miejsce: Kinoteatr  "Pasja" 

• 28.02 Iławska Liga Tenisa 

Miejsce: Sala ul. Asnyka 

• 01.03 Halowy Turniej Piłki Nożnej Nauczycieli 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 01.03 Iławska Liga Tenisa,  

Miejsce: Sala ul.Asnyka 

• 02.03 Charytatywny Turniej Piłki Nożnej (organizator Młodzieżowa Rada 

Powiatu Iławskiego) Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 04.03 Iławska Liga Siatkówki Amatorskiej 

Miejsce: Hala Sportowa "Mechanik" 

• 07.03 "Dzień Kobiet" bieg, marsz, nordic walking oraz jazda na rolkach  

Miejsce: teren wokół Małego Jezioraka 

• 07.03 Iławska Liga Tenisa 

Miejsce: Sala ul. Asnyka 
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• 09.03 Turniej Halowej Piłki Nożnej dla dzieci "Mały Jeziorak Cup" 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 12.03 Eliminacje Miejskie " O Puchar Tymbarku" 

Miejsce: Orlik Lipowy Dwór 

• 14.03 Iławska Liga Tenisa 

Miejsce: Sala ul. Asnyka 

• 15.03 Mistrzostwa Polski Poczty Polskiej w Piłce Siatkowej 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 16.03  Iławska Liga Koszykówki 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 18.03 Międzyszkolne Igrzyska Sportowe 

Miejsce:  Hala Sportowo-Widowiskowa 

• Iławska Liga Siatkówki Amatorskiej 

Miejsce:Hala Sportowa "Mechanik" 

 
 
Iławskie Centrum Kultury 

1. W dniu 23.02.2014 r.  w kinoteatrze odbyło  się  Widowisko Muzyczne „Zjazd 

absolwentów” w wykonaniu grupy teatralnej Jerzego Majdy , które obejrzało 150 

osób. 

2. W dniu 28.02.2014 r. w kinoteatrze odbyła się impreza „Podsumowanie roku 

2013 w dziedzinie kultury i sportu”, podczas której Burmistrz Miasta Iławy 

wręczył nagrody, wyróżnienia oraz listy gratulacyjne zasłużonym dla kultury i 

sportu w roku 2013. W imprezie uczestniczyło ok. 220 osób. 

3. W dniu 7.03.2014 r. w kinoteatrze odbył się Koncert zespołu Pablopavo i ludziki. 

Koncert promujący płytę POLOR obejrzało 150 osób. 

W uzupełnieniu informacji Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik poinformował 

radnych o : 

1. Dodatkowe 100 tysięcy złotych trafi do miejskiej kasy na organizację tegorocznej 

edycji Międzynarodowego Festiwalu Jazzu Tradycyjnego „Old Jazz Meeting” 

Złota Tarka. Środki te pozyskane zostały z programów operacyjnych 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, których celem jest promocja, 

wspieranie i popularyzacja najwartościowszych zjawisk z obszaru muzyki, 
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teatru, tańca, kinematografii oraz sztuk wizualnych a także promocja polskiej 

kultury za granicą. Złota Tarka – największy w Polsce festiwal kultywujący jazz 

tradycyjny – odbywać się będzie w tym roku od 8 do 10 sierpnia. W naszych 

staraniach o pozyskanie dodatkowych środków na organizację festiwalu wsparli 

nas mocno Bernadeta Hordejuk, radna Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego oraz Jacek Protas, Marszałek Województwa.  

2. Kampanię „Jeziorak jednym z 7 nowych cudów Polski” uznano za jedną z trzech 

najlepszych kampanii promocyjnych, zrealizowanych w Polsce w minionym 

roku. Zwyciężyło województwo lubelskie, które realizowało kampanię "Smakuj 

życie". Drugi był Sandomierz, wyróżniony za realizację serialu "Ojciec Mateusz". 

Działania promocyjne polskich miast i regionów oceniało jury, w skład którego 

weszli dziennikarze i eksperci od marketingu terytorialnego. To już druga 

nagroda dla kampanii „Jeziorak jednym z 7 nowych cudów Polski”. Działania 

Urzędu Miasta Iławy w obszarze promocji nagrodzono w zeszłym roku w 

konkursie PRO Warmia i Mazury 2013, w którym oceniano projekty promocyjne 

miast i gmin z województwa warmińsko-mazurskiego. Organizatorem konkursu 

był Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

3. Tradycyjnie pierwszy dzień kalendarzowej wiosny w Iławie rozpoczął się od 

wypuszczenia setki kolorowych balonów spod miejskiego ratusza. W samo 

południe, wraz z hejnałem Iławy, do nieba poszybowały baloniki ze specjalną 

wiadomością od mieszkańców. Kolorowe balony wypuszczone przez dzieci z 

Przedszkola Miejskiego nr 5 w Iławie zawierały specjalne karteczki z 

pozdrowieniami od mieszkańców Iławy w języku polskim i angielskim. Każda 

osoba, która odnajdzie karteczkę, proszona jest o jej odesłanie z miejsca, gdzie 

upadł balonik. Doświadczenia lat ubiegłych pokazują, że baloniki docierają nie 

tylko do najdalszych zakątków Polski, ale też do Niemiec, Wielkiej Brytanii czy 

Węgier. Wkrótce okaże się, dokąd balony doleciały w tym roku. Organizatorami 

akcji jest Przedszkole Miejskie nr 5 oraz Urząd Miasta Iławy. Z okazji pierwszego 

dnia wiosny zorganizowaliśmy również w Iławie kolejną wycieczkę z 

przewodnikiem. W wycieczce „Odkrywamy tajemnice Jezioraka” udział wzięło 

blisko 50 osób. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali : 
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Radny Lech Żendarski poprosił o informację na temat spotkania z ekipą 

modernizującą trasę kolejową.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik zaprosił  wszystkich zainteresowanych 

tematem do udziału w konferencji, jaka odbędzie się jutro w Starym Tartaku z 

przedstawicielami PKP  

Radny Wiesław Burdyński w nawiązaniu do obchodów 40-lecia  filmu „Gniazdo” i 

wystawy fotografii pana Wasiłowskiego zwrócił się o rozważenie pomocy finansowej 

dla pana Wasiłowskiego, ponieważ jest w trudnej sytuacji finansowej. Utrzymywał się 

ze zleceń z zakładów pracy a w tej chwili nie ma zleceń. Zapytał, czy nie można mu w 

jakiś sposób pomóc poprzez przyznanie jakiejś nagrody finansowej lub zlecenie 

projektu promocyjnego miasta. Dodał, że pan Wasiłowski rozważa przeprowadzkę do 

innego miasta aby je promować, a szkoda by było ponieważ dużo zrobił dla Iławy, był 

znanym  i nagradzanym fotografikiem. 

Zastępca Burmistrza Andrzej Lewandowski powiedział, że jeśli chodzi o osobę 

pana Wasiłowskiego to miasto robi, co w jego mocy. Otrzymał między innymi nagrodę 

za całokształt z okazji 40-lecia pracy. Otrzymuje pomoc w pisaniu wniosku                                   

o stypendium, ale przegapił termin i wysłał za późno.  Wysłano wnioski o stypendium 

ministra i marszałka, ale trudno powiedzieć jak zostaną ocenione. Miasto wystąpiło do 

starosty o nagrodę za te lata pracy. Zdjęcia wystawione na wystawie zostały zakupione 

przez miasto. To, że nie ma popytu na fotografię, to nie tylko jego problem ale i innych 

zakładów fotograficznych. 

Radny Eugeniusz Dembek PWZ ogłosił przetarg na budowę portu  - czy jest 

pewne, że będzie budowane. Zapytał również o pozwolenia na budowę muzeum. 

 Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik powiedział, że termin został przesunięty 

ponieważ było dużo pytań. Dodał ,że jest pozwolenie na budowę muzeum, ale zanim 

dojdzie do realizacji upłynie jeszcze dużo czasu 

  

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący  rady Roman Groszkowski poinformował, że  w okresie 

międzysesyjnym wpłynęła jedna interpelacja pisemna radnego Andrzeja Pankowskiego  

z wnioskiem o odpowiedz na sesji. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr  18  do protokołu  
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Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik odpowiedział, z podczas spotkania z 

MRM powstał propozycja, ab dzieci i młodzież mogła się na ten temat wypowiedzieć. 

Planują całodzienny dyżur, aby rówieśnicy mogli się z nimi spotkać i za to 

odpowiedzialny jest Dyrektor ICK. Jeśli to będą propozycje ze strony młodzieży, to jest 

szansa, że będą chcieli to realizować. Będzie poza tym szereg działań w przedszkolach. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że przewodniczącą MRM jest maturzystka                   

i będzie teraz tym się zajmowała i tu większe zaangażowanie musi być osób starszych i 

wewnętrznie trzeba tam trochę pozmieniać.    

Wiceprzewodniczący Rady Andrzeja Pankowski powiedział, że chciał 

zainteresować ICK, ponieważ bardzo fajnie to wygląda jak tego dnia kiedy młodzież 

przejmuje władze i obraduje i wtedy młodzież będzie miała większe pojecie na temat 

władzy  

Radna Anna Zakrzewska :  

„Była ostra wycinka drzew na terenach Pana Szostaka czy było pozwolenie, ile 

wycięto drzew i dlaczego? 

Dnia 25 września 2013 roku uchwałą nr XLI/419/13 Rady Miejskiej wraziliśmy 

zgodę na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu Iławskiego nieruchomości 

zabudowanej położonej przy ulicy Asnyka, z przeznaczeniem na cele ochrony zdrowia- 

centrum rehabilitacji . Uchwałę poprzedziła burzliwa dyskusja, było dużo wątpliwości 

m.in. pan Wojciech Szymański powiedział, że jest logiczne, że oddawanie majątku do 

niczego nie prowadzi , ale nie rozdajemy majątku komuś  aby się wzbogacił, ale ma to 

służyć słusznemu celowi, może komuś uratuje to zdrowie. Ostatecznie zdecydowano, że 

na tak szlachetny cel przekażemy jedną z ostatnich nieruchomości jakie mamy- za 

darmo.  

A tu proszę co się dzieje dalej, Dyrektor Szpitala w Iławie występuje do Rady 

Powiatu o wyrażenie zgody na wydzierżawienie (dzierżawa zawsze daje korzyści 

materialne) sali gimnastycznej dla Centrum Sportu do momentu złożenia przez szpital 

wniosku, ponieważ na dzień dzisiejszy nic tam nie będzie robione, dopiero w następnej 

perspektywie finansowej.   

Obecnie sala stoi pusta, a jak będzie dzierżawiona, to Centrum Sportu udostępni ją 

m.in. Stowarzyszeniu tenisa ziemnego. Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę. 

Widać w powiecie lepiej potrafią liczyć pieniądze. 
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To my powinniśmy czerpać profity z naszego majątku a nie inni. Obwiniam Pana o 

to, że nie doprecyzował pan uchwały tak, że przekazanie nastąpiłoby wtedy, kiedy 

składany byłby wniosek, a przez 15 miesięcy pieniądze za wynajem zasiliłyby kasę 

miejska, a nie powiatową. 

To panie Burmistrzu myślę, można  nazwać niegospodarnością. 

My i tak dużo pomagamy powiatowi , a w szczególności szpitalowi. Pomoc publiczna 

udzielona Powiatowemu Szpitalowi w Iławie w latach 2006 -2013 opiewa na kwotę 

408 413,79 złotych/ to są umorzenia i odroczenia podatku od nieruchomości/, a dotacje 

z miasta na zakup sprzętu medycznego  w latach 2005-2009 to kwota 416 tys. złotych. 

Razem to ponad 824 tysiące złotych, a w zamian za to kierownik działu 

organizacyjnego szpitala, informując, że pani Dyrektor  nie weźmie udziału w 

posiedzeniu Komisji Problematyki 20 lutego br. - na która była zaproszona wraz z 

kierownikami POZ-ów -pisze „Uprzejmie informuję, że Dyrektor Szpitala Pani Iwona 

Orkiszewska nie weźmie udziału w posiedzeniu Komisji Problematyki Społecznej. 

Szpital posiada uregulowane kwestie dotyczące koordynacji lecznictwa podstawowego 

ze specjalistycznym. Wszelkie zagadnienia wymagające wyjaśnienia i opracowania są w 

ramach współpracy na bieżąco analizowane, bezpośrednio z kierownikami ośrodków 

zdrowia. Z tego względu kwestie te nie wymagają omawiania na posiedzeniu Komisji” 

tyle i aż tyle miała nam do powiedzenia Pani Dyrektor- tyle i aż  tyle. Panie Burmistrzu , 

co jest pan  w stanie zrobić, aby pieniądze z dzierżawy wpłynęły do kasy miasta.  

Radny Roman Przybyła  poprosił i imieniu mieszkańców ulicy Nowomiejskiej o 

odpowiedź na pytanie czy tam, gdzie obecnie jest zieleń za blokami powstaną garaże. 

Radny Wojciech Szymański zapytał jak to możliwie, że osoby pracujące                             

w instytucji powołanej do przestrzegania prawa , same tego prawa nie przestrzegają. 

Wyjaśnił , że 6 marca dwukrotnie mijał samochód Straży Miejskiej,  którym jechała Pani 

Komendant Straży Miejskiej wraz ze strażnikiem, gdzie zarówno ona jak i strażnik nie 

mieli zapiętgo pasa bezpieczeństwa. Zapytał, jak można wymagać przestrzegania prawa 

a w przypadku jego braku nakładać mandaty, w sytuacji kiedy samemu tego prawa się 

nie przestrzega. Poprosił o udzielenie odpowiedzi i dodał, że jest tym faktem mocno 

zbulwersowany.  

Radny Eugeniusz Dembek zapytał, dlaczego nie postawiono znaku przejścia dla 

pieszych na Ogrodowej , nie oświetlono placu po „setce”- dodał, że zgłasza to po raz 

kolejny.  
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Zapytał również o finansowanie Starego Jezioraka, z tradycjami , bo jego zdaniem 

jest to dyskryminacja. Dodał, że jego zdaniem należy klubowi pomóc.  

Zwrócił się z zapytaniem, czy będą środki na utrzymanie i odnowienie lokomotywy. 

 

Ad.7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Komendant Straży Miejskiej Magdalena Woś  zapytała na jakiej podstawie radny 

ocenił, że taka sytuacja miała miejsce, a jeśli miała to przeprasza. Dodała, że obejmując 

stanowisko wprowadziła szereg zasad, wśród których wymieniła zapinanie pasów 

przez stażników. Za brak przestrzegania zasad miały być stosowane upomnienia, a 

potem kary takie jak wpisy do akt. 

Zapytał raz jeszcze na jakiej podstawie radny ocenił, że te pasy nie były  zapięte 

zarówno u niej jak i u kierowcy. 

Radny Wojciech Szymański odpowiedział, że widział kiedy przejeżdżała obok 

niego  na  małym rondzie na ulicy Kopernika i że na jego widok zrobiła ruch jakby 

chciała zapiąć pas.  Dodał, że widział jeszcze dziś przed sesją samochód straży miejskiej 

stojący przed jej siedzibą z zapiętymi na stałe pasami. Zapytał, jak pani komendant to 

wytłumaczy. To jest element kodeksu wykroczeń i przestrzegania prawa a tu 

komendant straży miejskiej, instytucji powołanej do dbania o przestrzeganie prawa, nie 

przestrzega go na oczach swoich pracowników i toleruje też u nich takie zachowania.   

Dodał, że każdy człowiek ma prawo do błędu i oczekiwałby, że uzna pani 

komendant swoją winę i przyrzeknie, że nie będzie to już miało miejsca i zapięte na 

stałe pasy znikną na dobre, bo w przeciwnym razie będzie wnioskował do Burmistrza o 

jej dymisję. 

Komendant Straży Miejskiej Magdalena Woś  powiedziała, że jeśli faktycznie to 

miało miejsce to przeprasza, konsekwencje będą na pewno wyciągane i zapewnia że to 

się nie powtórzy. 

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik  powiedział, że ma przed sobą decyzję na 

wycinkę 54 drzew, głównie topoli które są uznawane za chwast, ale jest też i olsza 

czarna, brzoza i inne drzewa a następnie odczytał część jej treści  z uzasadnienia: 

 Państwo Szostak w dniu 30 października 2013 r. złożyli poprawny pod 

względem formalnym wniosek o zezwolenie na usunięcie drzew z nieruchomości 

położonej w Iławie przy ul. Konstytucji 3 Maja i Jarosława Dąbrowskiego  stanowiącej 

ich własność. Do wniosku dołączyli inwentaryzację dendrologiczną dotyczącą 
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zadrzewienia na przedmiotowym terenie wraz z projektem gospodarki drzewostanem 

opracowaną przez Inspektora Nadzoru Terenów Zieleni Marcina Lechtańskiego. Jako 

przyczynę zamierzonego usunięcia drzew wskazali konieczność zapewnienia 

bezpieczeństwa na ogólnodostępnym terenie, który obecnie stanowi nieruchomość oraz 

chęć przeprowadzenia prac porządkowych i podnoszących walory estetyczne 

nieruchomości. 

W toku postępowania wyjaśniającego przeprowadzono w dniu 12 listopada 

2013 r. oględziny drzew oraz ich otoczenia, w wyniku których dokonano weryfikacji 

danych przedstawionych we wniosku o zezwolenie ze stanem faktycznym na gruncie. 

Potwierdzono dane przedstawione we wniosku o zezwolenie, dotyczące gatunków 

drzew, obwodów ich pni oraz lokalizacji, ze stanem faktycznym na gruncie. Ponadto 

stwierdzono, że drzewa będące przedmiotem postępowania są w złym stanie 

zdrowotnym, szczególnie topole i wymagają interwencji właścicieli. Teren, na którym 

się znajdują jest niezabudowany, nieogrodzony i ogólnodostępny. Przebywanie w 

sąsiedztwie drzew jest niebezpieczne dla ludzi i mienia z powodów, które podnoszą 

właściciele we wniosku o zezwolenie. Są również nieestetyczne i nie spełniają swojej 

jednej z podstawowych funkcji – ozdobnej, dla której zostały tam posadzone. 

Wnioskodawcy oświadczyli, że zamierzają wykonać szereg zabiegów pielęgnacyjnych w 

pozostałym po wycince zadrzewieniu, jak również uporządkować teren i do czasu 

rozpoczęcia na nim procesu inwestycyjnego, pozostawić teren ogólnodostępnym. 

Zamierzają przy projektowaniu przyszłej inwestycji zaadaptować drzewa najbardziej 

wartościowe przyrodniczo i estetycznie. Oświadczyli, że w przypadku uzależnienia 

udzielenia zezwolenia od zastąpienia drzew usuwanych innymi drzewami są gotowi 

dokonać takich nasadzeń na terenie własnym. Usunięcie drzew, których dotyczy 

wniosek nie spowoduje nieodwracalnych szkód w środowisku, ale może znacząco 

wpłynąć na bezpieczeństwo i estetykę terenu, na którym są zlokalizowane.” 

Decyzja ta jest podpisana przez Burmistrza  

Jeśli chodzi o salę na Asnyka  cel został postawiony i się nie zmienia. Powiedział, że 

jest zaskoczony, bo nie dawno rozmawiał na ten temat, że jest kwestia napisania 

projektu i pozyskania pieniędzy na ten cel . 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że nieruchomość przekazana powiatowi 

następnie przekazana została aktem notarialnym szpitalowi, na cele takie jakie były w 

uchwale. Był program na pozyskanie środków unijnych  na adaptacje tego obiektu na 
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cele rehabilitacyjne. Prawdopodobnie środków nie ma, w związku z tym saal jest tak 

samo wykorzystywana jak do tej pory. Zmienił się właściciel, zmieniły się obciążenia a 

miasto na tej nieruchomości nie zarabiało a dokładało, bo wszystkie zajęcia były za 

darmo dla stowarzyszeń.  Zysk był na poziomie 100 złotych. Sala nie może być teraz 

adoptowana, bo nie ma środków, ale cel zostaje zachowany, zajęcia są takie same jak do 

tej pory. Szpital jest dla mieszkańców powiatu i dane, które radna przytacza w temacie 

pomocy szpitalowi -to taka pomoc udzielana jest wszędzie. I miasto powinno jak 

najbardziej pomagać szpitalowi, bo mieszkańcom miasta powinno zależeć na tym, aby 

szpital jak najlepiej funkcjonował.   

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że też głosował za przekazaniem tego 

szpitalowi ale nie podoba jej się to, że teraz będzie z tego korzyści czerpał powiat.  

Dodała, że pytania kieruje do burmistrza i od niego oczekuje odpowiedzi.  

Radny Ryszard Kabat niezrozumiała wypowiedz poza mikrofonem  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik odpowiadając na pytanie radnego 

przybyły powiedział, że nie wie dlaczego nie otrzymał odpowiedzi  i na to pytanie 

odpowie burmistrz Ławrynowicz. Pytanie na temat lampy na terenie po „Setce”- temat 

został przekazany i pani Wanic się zajmie tym.  

Finansowanie młodzieży w „Jeziorku”- żeby dostać pieniądze trzeba złożyć wniosek. 

Przypomniał, że każde środki kierowane do klubu trafiłyby obecnie do komornika, 

Zaproponował, aby połączyć kluby i wtedy będzie możliwe dofinansowanie. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że jego zdaniem celowo 

te kluby rozdzielono,   ale dziś trudno będzie to rozstrzygnąć.  

Burmistrz Miasta Włodzimierz Ptasznik Lokomotywa była niedawno 

remontowana, ale uważa że jeśli nie ma innej koncepcji to prędzej czy później trzeba 

dokonać odnowienia i można poprosić z ZK więźniów i odnowią to ponownie. 

Dyskusja poza mikrofonem  

Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz powiedział, że nie ma wiedzy na 

temat garaży, bo nie wpłynęła odpowiedź od pana Wierzbowskiego. 

Radny Roman Przybyła powiedział, że w projekcie jest pas zieleni a mieszkańcy 

mówią, że pan Wierzbowski wystąpił do starostwa o zgodę na budowę garaży   

Zastępca Burmistrza Ryszard Ławrynowicz odpowiedział, że mamy informację 

ustaną że nie mają pozwolenia na budowę garaży, ale wystosowane będzie pismo o  

odpowiedź pisemną.  
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Radny Andrzej Pankowski odpowiadając na wniosek radnego Dembka dotyczący 

przejścia  powiedział, że ustawianie znaków to nie jest takie proste , wymaga procedur 

ale na to odpowie na następnej sesji.  

 

      Ad.11.  Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski powiedział, że w okresie 

miedzysesyjnym nie wpłynął  żaden wniosek mieszkańca. 

 

Ad.12.  Komunikaty i oświadczenia 

Radny Jerzy Ewertowski  „Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

na wniosek pewnej grupy mieszkańców Iławy, którzy do mnie się zgłosili, w ich imieniu, 

moich kolegów radnych i swoim chcę wygłosić oświadczenie dotyczące przyjętego 

podczas XLVII Sesji Rady Miejskiej, miesiąc temu, apelu w sprawie poszerzenia małego 

ruchu granicznego z Obwodem Kaliningradzkim. 

 W związku z agresją Federacji Rosyjskiej na integralne terytorium Ukrainy jakim 

jest Krym oświadczamy p. burmistrzowi, że aby zachować twarz i dołączyć do 

cywilizowanego świata, który nakłada na Rosję różne sankcje, by również pan podjął 

prawne kroki zmierzające do odwołania apelu, który został podjęty podczas XLVII Sesji 

Rady Miasta Iławy. 

 Jako najwyższy organ iławskiej wspólnoty samorządowej, który był 

projektodawcą podjętego podczas poprzedniej Sesji RM  apelu w sprawie rozszerzenia 

strefy małego ruchu granicznego o obszar powiatu iławskiego ma pan szansę do 

wycofania się z popełnionego falstartu. 

 Wydarzenia ostatnich tygodni dowodzą, że zwłaszcza putinowska Rosja to kraj, 

który zamiast dążenia do rozwijania dobrosąsiedzkich stosunków opartych                              

na poszanowaniu prawa innych narodów do rozwoju kulturowego, cywilizacyjnego                 

i gospodarczego kroczy do podporządkowania sobie krajów ościennych (tzw. „bliskiej 

zagranicy”). Ekspansja taka przypomina lata 30. I zachowanie hitlerowskich Niemiec. 

 Wszelkiego rodzaju próby ograniczenia poruszania się po terytorium naszego 

kraju należy traktować w kategoriach sankcji oraz działaniach związanych z szeroko 

pojętym bezpieczeństwem. Naruszenie granic Ukrainy wcale nie musi stanowić kresu 

agresji, a co nie daj Boże może być jej kontynuacją. 
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 Liczymy na refleksję zarówno p. Burmistrza jak i Państwa Radnych podczas 

głosowania i zmianę swojej decyzji wraz ze zmianą sytuacji w naszym regionie. 

Dodał, że działania Federacji Rosyjskiej z terytorium Kaliningradu są bardzo 

podobne do tych, jakie były zastosowane wobec Krymu. Jak donosi portal braniewo.pl 

pojawiły się pierwsze akty prowokacyjne. Na portalach kaliningradzkich pojawiają się 

informacje,  które mają dużą liczbę odsłon, mówiące o aktach agresji Polaków wobec 

obywateli Rosji. Wg tego portalu 90% kaliningradczan podtrzymuje politykę rządu 

Federacji Rosyjskiej wobec Krymu. Być może w przyszłości podobne sytuacje mogą 

spotkać mieszkańców Warmii i Mazur. 

Następnie poprosił Burmistrza o reakcję i przygotowanie na następną sesję 

stosownego aktu tak, jak to robi cały cywilizowany świat. 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski  przypomniał o złożeniu oświadczeń 

majątkowych do końca kwietnia. Poinformował, że kolejna sesją odbędzie się 29 

kwietnia we wtorek z uwagi na planowane wyjazdy na długi weekend. 

Następnie w związku ze zbliżającymi się świętami wielkanocnymi złożył wszystkim 

zebranym życzenia świąteczne . 

 

Ad .10.  Zamknięcie obrad XLVIII Sesji  

 

Przewodniczący Rady Roman Groszkowski  wobec zrealizowania porządku obrad 

o godzinie 1550 zamknął sesję . 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

Protokołowała                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

          Danuta Drozdowska                                                    Roman Groszkowski  


